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ZÁPIS  
Z 20. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE MRAČ 

konaného dne 13. 12. 2021 
 
Přítomni: František Zvolský, Pavel Škvor, Dana Jůzová, Eva Krčilová, Jiří Škramlík, Mgr. Jiří Frantl, Mgr. 
Pavlína Žáková Ph.D., Miloš Pilát, Jan Stegura, Mgr. Andrea Krchová 

Omluveni:  1 
Neomluveni: 0  
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
 
Návrh programu 20. zasedání zastupitelstva obce 

1. Návrh na úpravu rozpočtu 
2. Návrh rozpočtového provizoria na rok 2022 
3. Návrh směny pozemku parc. č. 238/15 v katastrálním území Mrač 
4. Návrh na schválení smluv - podpora na vybudování přípojky kanalizace 
5. Návrh na schválení vyhlášky o stanovení systému odpadového hospodářství 
6. Návrh na schválení vyhlášky o místním poplatku za systém odpadového hospodářství 
7. Různé 
8. Závěr 
 

1. Zasedání zahájil starosta pan F. Zvolský. Přivítal přítomné členy zastupitelstva a sdělil, že zastupitelstvo 

je usnášeníschopné. Současně upozornil, že je pořizován audiozáznam pro potřeby zpracování zápisu 

ze zasedání. 

2. Starosta přednesl návrh programu 20. zasedání ZO a zeptal se, zda má někdo jiný návrh, nebo zda 
chce program doplnit. Nikdo se nepřihlásil, proto starosta přistoupil k hlasování o navrženém programu. 

10 hlasů pro 

Návrh byl přijat. Program 20. zasedání ZO byl schválen. 
 
 
1. NÁVRH NA ÚPRAVU ROZPOČTU 

Starosta sdělil, že rozpočtové opatření se týká navýšení rozpočtu obce ve výdajové i příjmové části. Jedná 
se o drobné přesuny finančních prostředků. Starosta předal slovo účetnímu ing. Průchovi. 
 
Účetní Průcha – jedná se o posílení v příjmové a výdajové části o 92 tisíc Kč. Konkrétně se jedná o přijatou 
dotaci od Středočeského kraje hasičům na pohonné hmoty a materiál.  Dále navýšení v oblasti dani 
z příjmu fyzických osob o 51 tisíc Kč a dar od hasičů 27 tisíc Kč. Ve výdajové části je to navýšení o posílení 
provozu veřejné funkční dopravy o 60 tisíc Kč, využití volného času dětí a mládeže, dětská hřiště, služby     
o 15 tisíc Kč, sběr a odvoz nebezpečného odpadu o 3 tisíce Kč, hasiči materiál o 14 tisíc Kč, což 
koresponduje s přijatou dotací. 
 
Starosta se zeptal, zda se chce někdo vyjádřit.  
 
Zastupitel Stegura – je tam 60 tisíc na senior taxi, jak je to využívané? Kolik lidí to využilo, jaké jsou ohlasy? 
Starosta – to je částka za celý rok. Bylo to v dopravní obslužnosti 
Účetní Průcha – každý měsíc dostáváme fakturu, pohybuje se to od 5 do 6 tisíc měsíčně 
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Starosta – využívá se to dle potřeby. Kdo může chodit, tak jezdí autobusem zadarmo, méně pohybliví to 
využívají, ale poslední dobou, co jsou ta opatření, tak se využívá méně. Využívá to odhadem 10 – 15 lidí, 
ale ne pravidelně každý měsíc. 
 
Nikdo další se nepřihlásil, proto přečetl návrh usnesení a přistoupil k hlasování. 

10 pro Návrh byl schválen. 

Usnesení č. 1-20/2021  

Zastupitelstvo obce schvaluje úpravu rozpočtu v příjmové i výdajové části dle návrhu uvedeném                  
v Rozpočtovém opatření č. 9/2021. 
 
 
2. NÁVRH ROZPOČTOVÉHO PROVIZORIA 

Starosta vysvětlil, že vzhledem k tomu, že do konce tohoto roku nebude schválen rozpočet obce na příští 
rok, je třeba nastavit pravidla pro nakládání s finančními prostředky na období od 1. ledna 2022 do doby 
schválení rozpočtu tak, aby byla zajištěna plynulost hospodaření obce i v tomto období. Provizorium je 
navrženo z důvodu, že některé podklady k výdajové části rozpočtu pro příští rok nejsou známy. 
 
Starosta se zeptal, zda se chce někdo vyjádřit. Nikdo se nepřihlásil, proto starosta přečetl návrh usnesení a 
přistoupil k hlasování. 
 
10 pro  Návrh byl schválen. 

Usnesení č. 2-20/2021  

Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové provizorium pro počátek roku 2022, kdy výdaje za 1 měsíc v 

období platnosti provizoria nepřekročí 1/12 výdajů roku 2021. V tomto období budou provozní výdaje 

hrazeny z výsledku hospodaření roku 2021 a veškeré příjmy a výdaje budou součástí rozpočtu obce po 

jeho schválení v roce 2022.   

 
3. NÁVRH SMĚNY POZEMKU PARC. Č. 238/15 V K. Ú. MRAČ 

Starosta sdělil, že na zářijovém zasedání byla projednána žádost o nápravu stávajícího stavu na cestě 
parc. číslo 2514/2 směrem Na Babu. Cesta vede částečně přes soukromý pozemek parc.č. 1157/33. Část 
cesty, která vede přes soukromý pozemek požadovali majitelky směnit za část obecního pozemku parc. č. 
238/15 - Na Průhoně (pole za stávající zástavbou). V této věci bylo variantně nabídnuto odkoupení buď 
celého pozemku parc. č. 1157/33 nebo jeho části pod cestou. S prodejem, ale majitelky nesouhlasily. 
Požadovali pouze směnu. V souvislosti s využitím pozemku k rekreační zástavbě byly nabídnuty ještě další 
dvě varianty, bezúplatný převod části pozemku pod cestou na obec nebo pouze změna využití na 
komunikaci. V souvislosti se zpracováním nového územního plánu, kde nebude předmětný pozemek 
zařazen pro rekreační zástavbu, byl akceptován původní požadavek majitelek pozemku o směnu části 
pozemku parc. č.1157/33 za část pozemku parc. č. 238/15, který je ve vlastnictví obce. V této souvislosti 
byl zveřejněn záměr směny. Výměra pozemků ke směně byla upřesněna v návrhu geometrického plánu na 
212 m2. Starosta navrhl, že náklady na geometrický plán a převod pozemku uhradí obec Mrač. 
 
Starosta se zeptal, zda se chce někdo vyjádřit nebo vznést dotaz. 
 

Nikdo další se nepřihlásil, proto starosta přečetl návrh usnesení a přistoupil k hlasování. 

9  pro, 1 zdržel se (Krchová).  Návrh byl schválen. 

Usnesení č. 3-20/2021  

Zastupitelstvo obce schvaluje  

- schvaluje směnu pozemku parc. č. 238/15 za část pozemku parc. č. 1157/33  o výměře 212 m2, vše 
v katastrálním území Mrač. Náklady na geometrický plán a převod pozemku uhradí obec Mrač,  
- pověřuje starostu k podpisu smlouvy o směně pozemků. 
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4. NÁVRH NA SCHVÁLENÍ SMLUV – PODPORA NA VYBUDOVÁNÍ PŘÍPOJKY KANALIZACE 

Starosta sdělil, že se jedná o první žadatele o podporu na vybudování přípojky kanalizace, kteří splnili 
podmínky pro poskytnutí dotace, zejména smlouvu o připojení na veřejnou splaškovou kanalizaci 
s provozovatelem VHS Benešov. U č. p. 9 bych chtěl požádat o výjimku z časové podmínky pro poskytnutí 
dotace (doklad o úhradě nákladů je starší než 3 roky). Majitelé č. p. 9 investovali do přípojky již při 
budování kanalizace v obci. Tehdy jim byla přislíbena podpora v době, až bude schválena. Důvodem je, že 
si pořídili nemovitost v době, kdy už byla uzavřena možnost rozšíření projektové dokumentace o jejich 
přípojku, protože se již podávala žádost o dotaci na stavbu splaškové kanalizace. Zájem měli. Ostatní 
splňují podmínky. 
 
Starosta se zeptal, zda má někdo dotaz nebo se chce vyjádřit.  
 
Zastupitel Stegura – kolik žádostí na obec přišlo? 
Starosta – tyto tři 
Zastupitel Stegura – tři, co splňují podmínky. A dopředu nevíme, kolik jich bude. 
Starosta – nevíme, až když přípojky vybudují. Teď jsou ty tři, co jsou vybudované, dvě v letošním roce a od 
č.p. 9 už před šesti lety. 
 
Nikdo další se nepřihlásil, proto starosta přečetl návrh usnesení a přistoupil k hlasování. 

10 pro.  Návrh byl schválen. 

Usnesení č. 4-20/2021  

Zastupitelstvo obce schvaluje 

- darovací smlouvu na úhradu části nákladů vynaložených na stavbu kanalizační přípojky k domům č. p. 5    

a č. p. 146 dle zásad pro poskytnutí daru, 

- darovací smlouvu na úhradu části nákladů vynaložených na stavbu kanalizační přípojky k domu č. p. 9 

s výjimkou z čl. 5 odstavce 3b) zásad pro poskytnutí daru, 

- pověřuje starostu obce k podpisu uvedených smluv. 

 

 

5. NÁVRH NA SCHVÁLENÍ VYHLÁŠKY O STANOVENÍ OBECNÍHO SYSTÉMU ODPADOVÉHO 
HOSPODÁŘSTVÍ 

Starosta předložil novou vyhlášku o stanovení systému odpadového hospodářství.  Vyhláška upřesňuje jak 

nakládat s jednotlivými druhy odpadu, které oproti původní vyhlášce přibyly. Je v ní uvedeno názvosloví, 

proto se vyhláška mění. Návrh vyhlášky byl zveřejněn, zastupitelé s ní byli seznámeni. 

Starosta se zeptal, zda se chce někdo vyjádřit.  

Zastupitelka Žáková – zda by mohl starosta shrnout ty hlavní změny, ke kterým dochází touto novou 

vyhláškou 

Starosta – původní vyhláška se spíše doplňuje. Je nové názvosloví, přibyly druhy odpadů, které předtím 

nebyly – jedlé oleje, tuky, kovy, pak je změna je u biologického odpadu rostlinného původu. Popis způsobu 

ukládání odpadů. Možnost s nakládáním s odpadem pro právnické osoby a osoby fyzické podnikající. Tam 

došlo ke změně. Od příštího roku mají likvidovat všechny odpady. Tak budou mít možnost s tím, že budou 

mít své nádoby. Nádoby může pořídit obec a pak je přefakturuje. 

Vyhláška bude poslána na Ministerstvo vnitra ke schválení, pokud budou k vyhlášce připomínky, tak se s ní 

budou zastupitelé ještě zabývat. Účinností této vyhlášky se zruší ta původní obecně závazná vyhláška 

z roku 2009. 

Zastupitelka Žáková  - v článku 8 o nakládání s komunálním odpadem podnikajících osob je v odstavci 1 
uvedena necelá formulace, věta nedává smysl. Měl by být doplněn druh nádoby.  
Jak budou právnické osoby hradit uložení odpadu jednorázově nebo převodem na účet? Tak jestli to je za 
celý rok nebo za odvoz té popelnice. 
Starosta – smlouva se uzavírá na jeden rok, máme smlouvu s deseti možná více podnikateli, kteří mají 
zájem o pokračování. Pokud se vyhláška neosvědčí, tak se může změnit. Vyhláška, která byla k novele 
zákona slibována v dubnu, nakonec vyšla až v září. Je problém s poplatkem za odpady, zákon o odpadech 
nezahrnuje do stanoveného max. množství odpadů vůbec rekreační chaty. Když jich má obec třeba 220, 
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tak je to 40 tun odpadu. Tak se obec nevejde do toho stanoveného maximálního množství. To bude 
problém. Zaplatí to všichni občané. Navržená vyhláška je co nejjednodušší.  

Zastupitelka Žáková – čl. 8 odst. 2) – výše úhrady se stanoví dle kapacity soustřeďovacích prostředků a ta 
výše úhrady se bude stanovovat další vyhláškou. Není to součástí té vyhlášky o odpadech. 
Starosta – výše se bude stanovovat podle kapacity soustřeďovacích prostředků, to znamená dle kapacity 
používaných nádob. Každá má svou cenu za svoz a sběr. Jako doposud. 
Zastupitelka Žáková – a ta cena je daná čím 
Starosta – svozovou firmou. To samé je u plastu. Platí se za kapacitu celé nádoby.  
Zastupitelka Žáková – potom v článku 6 je formulace v odst. 1 - Svoz objemného odpadu je zajišťován 
jednou ročně jeho odebráním v hospodářském dvoru obce. Mělo by to být, jako je uvedeno v článku 5, že 
ten odpad lze odevzdávat v hospodářském dvoru obce. Svozy se nedělají 
Starosta – je otázkou jestli bude obec objemný odpad v hospodářském dvoru přebírat. Místostarosta vám 
může vyprávět, jak to ve dvoře probíhá. Nabízí se možnost odevzdávání objemného odpadu ve sběrném 
dvoru v Benešově. Nebude to ale zadarmo. Mají tam zařízení, které ten odpad slisuje. Obec za poslední 
dva roky svážela neskutečné množství odpadu. Např. Benešov za loňský rok odvezl 2000 tun objemného 
odpadu. Vše končí na skládce. Pokud to bude takto fungovat dál, tak se odpad bude přebírat. Pokud se to 
zruší, tak se objemný odpad přebírat nebude. 
Zastupitelka Žáková – zeptala se na možnost instalace těch kontejnerů pro objemný odpad pro opětovné 
použití (Re-USE centra). Některé obce to tak dělají. Doporučuje se to pro sběr objemného odpadu, kdy si  
lidé mohou v kontejnerech opětovně ty věci vzít k dalšímu využití. Nestávají se odpadem a obec je nemusí 
řešit jako odpad. A když tam leží dlouhou dobu, tak se to pak stane tím odpadem. Zda by šla tato možnost 
v Mrači nebo ve spolupráci s jinou obcí. 
Starosta – ví, že to existuje, ale bude k tomu potřeba další osoba, která se bude muset o kontejner starat, 
třídit věci a to by byly další náklady na odpadové hospodářství. Možnost, že si tam někdo vybere, co 
potřebuje, funguje doteď. Věci jsou tedy na dešti. Spíš požadujeme, aby se odpad co nejvíce rozebral a 
roztřídil, aby se vešel do kontejneru a neplatilo se tak více za dopravu. Skládka v Přibyšicích je uzavřena, 
vozí se do Votic. Pokud skončí Votice, neví, kam se bude odpad vozit. 
Zastupitelka Žáková – kontejnery právě mají ve sběrném dvoře. My v Mrači máme sběrný dvůr, kde by se 
to mohlo také provozovat. Doporučuje se to obcím. 
Starosta – u všech odpadů se něco doporučuje. Měla by být na to nějaká velká místnost, kde by se to 
soustřeďovalo, aby se věci nepoškozovaly deštěm. To nemáme. Máme pouze kontejnery na odpad. 
Zastupitelka Žáková – používají se na to lodní kontejnery a budou na to dotace 
Místostarosta – když tam bude deset skříní, jednu si někdo vybere. Pak bude muset někdo jít, kdo řekne, 
že se zbývající skříně rozeberou. A někdo je bude muset rozebrat. Nejsou na toto kapacity.  
Starosta – více to funguje v těch chudších regionech 
Místostarosta – problém je spíš, když lidé odvezou objemný odpad do dvora a nechají ho tam. Zřejmě 
usuzují, že ho tam někdo rozebere. Je potřeba, aby odpad sami roztřídili. Od skříní oddělat kování, dát ho 
do kovového odpadu, desky srovnat do kontejneru. Lidé by se měli naučit třídit ty věci na jednotlivé 
suroviny. O odpady se staráme my. My je musíme roztřídit. Někdo přiveze plot, který je železo s dřevěnými 
plaňkami, někdo přiveze kočárek, někdo dětské kolo. Kolo se nechá rozdělit na plast, hliník, kov. Pro obec 
je to velká finanční zátěž. 
Zastupitelka Žáková – některé obce mají dobrou zkušenost. Obsluha dvora obslouží i ten kontejner. Je to 
lepší řešení, než nutit lidi rozebírat kola a třídit je podle jednotlivých součástek. 
Místostarosta – jak to budete řešit, jednoho dne bude ten kontejner plný. Co s tím budete dělat. 
Zastupitelka Žáková – v momentě kdy ty věci tam leží déle, tak se stanou objemným odpadem 
Místostarosta – kam ho vyvezete? 
Zastupitelka Žáková – tak jak se to bude muset řešit každopádně 
Místostarosta – bude se to řešit tak, že se ty věci budou muset třídit na jednotlivé suroviny 
Zastupitelka Žáková – to ano 
Místostarosta – a kdo to roztřídí? 
Zastupitelka Žáková - ale před tím je možnost část toho recyklovat. Nabízí možnost, která se jinde 
osvědčila. 
Místostarosta – a kdo to bude třídit, přijďte k tomu kontejneru na jeden víkend a uvidíte, jak to tam probíhá. 
Zastupitelka Žáková – na příští zastupitelstvo přinese jména obcí, ve kterých se to osvědčilo 
Místostarosta – my se snažíme třídit. Systém od státu není připravený. S odpady máme problémy. A my si 
tady připravíme kontejnery a necháme si je zavézt. A budeme mít problémy. To celé kolo vám nikde nikdo 
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nevezme. Neodevzdáte ho do šrotu ani na skládku, protože ho nikdo nechce. A co s tím odpadem 
v kontejnerech budete pak dělat? 
Zastupitel Stegura – a kam se dá ten odpad, když tam teď někdo přiveze to kolo?  
Místostarosta – musí se rozebrat 
Zastupitel Stegura – a jaký je rozdíl, když někdo kolo přiveze, dá ho do kontejneru a chvíli tam bude ležet. 
A nebo jestli ho tam přiveze a hned se rozebere. Odhozený materiál je odhozená starost na někoho jiného. 
Místostarosta – to kolo má správně přivézt rozebrané, aby se to roztřídilo. To je dobrá vůle hasičů, 
místostarosty, že odložené věci rozeberou a roztřídí. Vyzval zastupitele Steguru, aby se přišli do sběrného 
dvora podívat, když je otevřeno a jaké jsou ve dvoře problémy. 
Starosta – oficiálně sběrný dvůr nemáme a ani o tom neuvažujeme 
Místostarosta – lidé mohou dobré věci nabídnout na inzerát za odvoz a ne zbytečně zatěžovat obec. Lodní 
kontejnery nejdou naložit. Ty věci se budou muset vynosit do menších kontejnerů. Jestli máte takovou 
kapacitu lidí na lidskou práci. A jaké to budou finanční náklady? 
Zastupitel M. Pilát – nešlo by to ošetřit nějakou vyhláškou?  
Místostarosta – to je všeobecně známé, že kov je jednou kov, plast je plast. Kontejnery jsou popsané. Do 
elektroodpadu někdo hodí žaluzie, do kovového odpadu někdo zase vyhodí přímotop. Jestli to někdo dělá 
schválně. Do velkoobjemového kontejneru někdo dává krabice. Někdo si doma uklidí, nechá tam i vizitky a 
vyhodí to do kontejneru. Přitom je to drobný odpad, který se vejde do popelnice. Někdo si doma vymění 
kliky a ty staré i s kováním, které jsou kovové, pak je vyhodí v krabičkách do kontejneru. Je to v lidech. 
Starosta – přílohou závazné vyhlášky je seznam lokalit ukládání tříděného a směsného komunálního 
odpadu, kterou zastupitelé obdrželi. Tam jsou vyjmenované druhy kontejnerů. Je tam i napsáno jak se má 
třídit. Jinak je dobré, když lidé nabídnou ještě dobrou věc např. nábytek za odvoz. Poslední dobou ani 
pěkný kus nábytku, kolo ani něco jiného ve dvoře nebylo. Může se zeptat v Benešově. 
Zastupitelka Žáková – ve vyhlášce je navrženo, že odběr objemného odpadu se tedy bude odebírat dvakrát 
ročně v našem sběrném dvoře 
Starosta – ve vyhlášce je uvedeno, že odběr objemného odpadu se bude odebírat minimálně dvakrát ročně 
(to může být každý týden). Kontejner zatím ve dvoře zůstane. Pokud se třídění odpadu nezlepší, a bude to 
pokračovat, tak je to je doteď, že někdo přijede do dvora, vyhodí na hromadu neroztříděný odpad, tak obec 
kontejner zruší a bude umožněno odvezení velkoobjemového odpadu jen dvakrát do roka. A občanům 
bude dána možnost odvozu tohoto odpadu do Benešova. Tam to bude fungovat nepřetržitě. Pokud se to 
nezlepší, bude obec tímto způsobem snižovat odpady. Ten objem je počítán do 200 kg komunálního 
odpadu 
Pan Žák – jel do Benešova, zeptali se odkud je, a když řekl z Mrače, tak mu sdělili, že nemůže vozit odpad 
do Benešova. Tak to je? 
Starosta – neodebírali odpad z Mrače. Mají tam nějaká omezení. Při odvozu odpadu do Technických 
služeb požadovali občanský průkaz. Obec by musela mít uzavřenou smlouvu. Mluvil s ředitelem 
Technických služeb a uvažují, že by to sousedním obcím umožnili. Bude se to domlouvat. 
Vyhlášky se mohou ještě změnit. Ceny se mění, není kam odpad vozit. Spalovny lidé nikde nechtějí. 
Zastupitelka Žáková - připomněla - opravit článek 8 vyhlášky 

Nikdo další se nepřihlásil, proto starosta přečetl návrh usnesení a přistoupil k hlasování. 

10  pro  Návrh byl schválen. 

Usnesení č. 5-20/2021  

Zastupitelstvo obce schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce Mrač č. 1/2021 o stanovení obecního 
systému odpadového hospodářství. 

 

 
6. NÁVRH NA SCHVÁLENÍ VYHLÁŠKY O MÍSTNÍM POPLATKU ZA OBECNÍ SYSTÉM ODPADOVÉHO 

HOSPODÁŘSTVÍ 

Starosta předložil k projednání návrh nové vyhlášky o místním poplatku za systém odpadového 
hospodářství. Vyhláška stanovuje okruh poplatníků, sazbu poplatku, osvobození a úlevy. Návrh vyhlášky 
byl zveřejněn, zastupitelé s ní byli seznámeni. 

 

Starosta se zeptal, zda se chce někdo vyjádřit.  
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Zastupitel M. Pilát – touto vyhláškou se navyšuje poplatek o tři sta korun. Jaký je důvod? Je to velký skok. 
Obává se, když se vyhláška schválí, že budou lidé méně třídit. Když se to zvýší, lidé budou třídit méně. 
Stačilo by vyvážení jednou za čtrnáct dní. Jestli by to nešlo nějak upravit. 
Starosta – co se týká nákladů na příští rok tak to vychází na čtrnáctidenní svoz a tisíc korun poplatek. Je 
možné, že na jaře bude čtrnáctidenní svoz, protože nikdo neví, jak to bude s cenami na skládce. Cenu ale 
nesnížíme. Naopak obce, které to mají stejně jako my, tak zvyšují poplatek na maximální částku 1200 Kč. 
Také je možnost podle objemu, což je problematické. Technické služby chtějí čipovat popelnice. Takže 
možná dojde k tomu, že se obec bude v příštím roce ptát, kdo jakou chce popelnici. Může se to celé 
změnit. Je to vyhláška tak na jeden rok. Náklady se zvýší pro obec cca o 50 – 60 %, poplatek pak nebude 
odpovídat.  
V poplatkové vyhlášce je úleva pro osoby nad šedesát pět let, samostatně žijící, zůstává poplatek 700 Kč. 
Osvobození pro osoby, které mají trvalé bydliště v Mrači, ale nebydlí zde. Neví, jestli to Ministerstvo vnitra 
ale neshodí. Obec by správně měla vymáhat poplatky po všech občanech trvale hlášených v obci, bez 
ohledu zda tu žijí nebo ne, v souladu s daňovým řádem. 
Zastupitel Škramlík – vyvážení jednou za čtrnáct dní není dobré, hlavně v letním období, aby nebyl smrad 
z popelnic. Nechce, aby lidé platili více, ale náklady stoupají u všeho stále více a u všeho a odpadu přibývá. 
My jsme s výší poplatku 700 Kč několik let nehýbali, cca osm let, tak je to v současné době nutností – 
z ekonomických důvodů. Aby obec nemusela dotovat vyvážení odpadů, tak by musel být poplatek vyšší. Je 
pro třídění odpadů, měla by se tomu věnovat větší pozornost, i když je to opravdu někdy demotivující. Měl 
by se k tomu lépe postavit stát. 
Zastupitelka Žáková – musí se vycházet z reality, a ta je, že se odpad bude zdražovat, zejména ten 
směsný. Teď to vychází 800 Kč na tunu a to se zdvojnásobí. 
Starosta – 800 Kč na tunu do 200 kilo 
Zastupitelka Žáková – to je ta nižší sazba na obyvatele. I tato třídící sazba se bude snižovat, příští rok má 
být 190 kilo. Je jasné, že se bude zdražovat. V roce 2025 má být 60% odpadu tříděno, obce to mají zajistit. 
Zda se uvažuje o dalších možných řešení, jak motivovat lidi k většímu třídění. Teď je předloženo řešení 
zvýšení poplatku na obyvatele, ale musí se přemýšlet i nad dalšími řešení. 
Starosta – některé obce ruší kontejnery na směsný odpad. U nás by to znamenalo zrušení kontejneru 
v našem dvoře a dva v Podmračí a kontejnerů u chatových osad. Jiné obce například sváží směsný odpad 
od chat v plastových pytlích. Což znamená jeden člověk navíc, který to bude obsluhovat a stroj, který 
zvládne ten terén, třeba čtyřkolka. To budou další náklady. Neví, kam se to bude sypat nebo vozit. Zabývá 
se tím již dva roky. Vyhláška se může změnit podle situace. Je potřeba zamezit sběr směsného odpadu. Do 
dvora nám ho vozí lidé z jiných obcí. Poříčí dávno takový kontejner nemá. Mají ho u chat, který je obsypaný 
odpadem i od lidí i z Poříčí. Musíme bohužel snížit možnost sběru směsného odpadu. 
Zastupitelka Žáková – nebo usnadnit lidem třídění. Navyšovat kontejnery v obci. To se i děje, kontejnery 
nejsou tak plné. Přejít na druhý způsob poplatku za odkládání odpadů. Naše obec má poplatek za hlavu. 
Sousední obce Čerčany, Soběhrdy, Poříčí mají poplatek za kapacitu té popelnice. Návrh zastupitele Piláta 
snížení frekvence svozu je dobrý. V Čerčanech vyvážejí jednou za čtrnáct dní. Nepamatuje si, že by tam 
byl v létě nepříjemný odér.  
Starosta – k tomu možná dojde, že budeme svážet jednou za čtrnáct dní, ale poplatek se nesníží. Takto již 
obec bude týdenní svoz dotovat vyšší částkou než doposud. V Poříčí mají dvě možnosti svozu, ale týdenní 
svoz jim neumožnují. Doporučují čtrnáctidenní, mají na něj výrazné slevy. Když budeme mít čtrnáctidenní 
svoz, tak poplatek i tak vychází 1200 Kč na hlavu, a ještě se bude doplácet z obecního. 
Zastupitelka Žáková – proč se v Mrači neuvažuje na přechod na jednotlivé popelnice? 
Starosta – myslíte na jednotlivé popelnice podle druhu odpadu? To musíme zrušit všechny kontejnery. A 
jsou problémy, že si to občané sypou mezi sebou. Pak to řeší tak, že si nádoby zamykají. Sníží se tak 
množství odpadů. Nejspravedlivější je vážení, ale přes hydraulický systém vozidel, je ale nepřesný. Nabere 
se váha, která pak neodpovídá váze na skládce. Pak se to rozpočítává mezi občany, kteří nesouhlasí. Je 
tam mnoho úskalí. Nefunguje to podle představ. 
Zastupitelka Žáková - mnohé obce to dělají a asi jim to vychází ekonomicky lépe a také jim to pokrývá i 
rekreanty. U systému na hlavu se platí za rekreační objekt jen jeden poplatek, i když tam bydlí čtyři lidé. 
Když to bude na objem, tak zaplatí skutečně to, co vyprodukují. To je výhoda tohoto systému.  Ostatní obce 
na to přešly, dělají to tak několik let, a zřejmě jim to funguje. 
Starosta -  v Poříčí to mají na hlavu.Potom je možnost objednání objemu na celý rok se pak vyúčtovává 
podle skutečných nákladů až ten další rok. To se pak zpětně vymáhá po občanech. Podle objemu. Jaký 
objem a kde ho chatař odevzdá? Kdo to posoudí? 
Zastupitelka Žáková – podle velikosti popelnice, když je to v pytlích tak to je za pytel 
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Starosta –tak to je pořád ale za množství, ne za objem, poplatek za svoz jednoho pytle. Také je možnost, 
že si člověk objedná to množství, potom u toho musí být člověk, který to správně posoudí. Za objem je 
hezké, ale vše se přepočítává na váhu. Neví jak vypočítat litr toho odpadu, když je pokaždé jinak těžký. 
Zastupitel Stegura – okolní obce Nespeky, Čerčany, Pyšely, všude mají svoz, kde občan platí za objem 
nádoby. Může si zvolit popelnici 80l, 120 l, 240 l, svoz je každých čtrnáct dní, plus k tomu dostává popelnici 
na plast a papír, svoz je dvakrát do měsíce. Ceny za nádobu, ne na občana jsou za 120 l popelnici 2040  
Kč, za 240 l popelnici  4080 Kč, za rok v Čerčanech. Funguje jim to. Lidé si mohou vybrat variantu. Neví, 
proč by to u nás nemohlo fungovat také? 
Starosta – je potřeba sehnat firmu, která to bude provádět. Do výběrového řízení se firmy moc nehlásí, 
protože nemají zaměstnance. Většinou se přihlásí ta firma, která v obci svoz provádí. Za nádoby na plast a 
papír platí obec nájem. Není to tak levné. Pokud to takto chceme dělat, musíme zrušit všechny kontejnery 
v obci. 
Zastupitel Stegura – objem mají na člověka stejný 
Starosta – ano, můžeme to řešit, ale nebudeme mít možnost vyhodit žádný jiný odpad, který se do 
popelnice nevejde a nemůže tam být. Tato vyhláška je na jeden rok, můžeme to řešit. 
Zastupitel Škramlík – jako myslivec ví, že v Poříčí odpad, který lidé vyhází na hromady, pak pálí. Má cenu, 
abychom tady na toto přecházeli a znečišťovali tak ovzduší. Při brigádách u Svárovského rybníka nasbírali 
tři kontejnery odpadu, lidé tam vysypávají celé popelnice. To může potvrdit zastupitel Fiala, který zlikvidoval 
několik tater odpadu podél staré silnice. Čím víc se bude bránit likvidaci odpadu a bude se snižovat jeho 
množství, tím víc nepořádku bude kolem nás. Musí se to řešit hromadně a celkově, musí pro to udělat něco 
stát a také i obce. Musí to mít nějakou logiku, z hlediska třídění, musí se obce na to připravit, i finančně. Ne, 
že nám stanoví limit 200 kg na osobu, který je nesplnitelný, nechají v tom chaty. Když do padesáti chat 
přijede cca 200-150 rekreantů, kteří tady likvidují odpad, tak naší obec zatěžují, ale limity zůstávají stejné. A 
nás pokutují. Tak je to někde špatně. Každá obec se snaží to nějak dělat. Možná nová vláda změní 
podmínky, třeba se to zlepší. Ale doposud to nefunguje. 
Pan L. Pilát – byl svědkem v jedné obci, kdy měli tříděný odpad řešený tak, že domácnost měla své nádoby 
na tříděný odpad a směsný odpad. Svozová společnost při vyvážení odpadu kontrolují, zda v nádobách na 
plast je plast, na směsný odpad jen směsný odpad. A když to tak není, tak nádobu nevyvezou. A tím lidi 
nutí vlastně třídit a přemýšlet o těch odpadech. Pokud je jen jedna nádoba na směsný odpad určitého 
objemu a tu vyvezou a nic víc nevyvezou, tak neví, zda o tom budou lidé přemýšlet. Je u Technických 
služeb tato možnost? 
Starosta – možnost, aby každá domácnost měla svou nádobu na papír, plast?  
Pan L. Pilát – ne, aby fungoval ten systém, aby každá domácnost měla své nádoby doma, a když přijede 
svozová firma tak, aby nevyvezla nádobu, ve které bude špatně roztříděný odpad. 
Starosta – dnes to tak funguje, když je v popelnici tráva nebo stavební odpad, tak jí nevyvezou 
Pan L. Pilát – napsali pak papírek, proč to nevyvezli, příště si to vytřiďte, za týden přijedeme 
Starosta – toto nějak funguje. Je to na personálu, jak k tomu přistupuje.  
Zastupitelka Žáková – souhlasí se zastupitelem Škramlíkem, každý systém má svá úskalí. V momentě když 
se to hodně přiškrtí, tak může docházet k černým skládkám. Teď je situace, kdy se na nás valí obrovské 
zdražování za odpad, který chceme odvézt na skládku. Současný systém nemotivuje třídit, protože 
poplatek je na hlavu a ne na množství odpadu, který domácnost vytvoří. Takže se to do budoucna obci 
prodraží každopádně. Mělo by se přemýšlet o tom, jak to udělat, abychom se tomu vyhli. Pár řešení 
předložili. 
Starosta – rozumí. Naše svozová společnost chce čipovat popelnice.. Co se týká výběrových řízení 
svozových společností, tak za poslední roky ví, že obec Struhařov když odešla od jedné svozové 
společnosti, tak jinou již nesehnala. Část odpadu si řeší sama a část řeší s Voticemi. My si bioodpad a 
objemný odpad také odvážíme sami, aby se snížily náklady. Váhu ale musíme do celostátního systému 
přiznat. Jedna věc je třídění a druhá věc jsou náklady na roztříděný odpad, ty se zvyšují. Můžeme mít 
smlouvu na sběrný dvůr v sousedním městě, ale to už nebude zdarma. Jedna věc jsou nádoby na odpad a 
druhá věc je odpad, který se do nádob nevejde. To je ten objemný odpad, který nám navyšuje cenu.  
Zastupitelka Žáková – za čtyři roky má Mrač vytřídit 60 % odpadu. Jak je na tom v současnosti? Jaký je 
podíl odpadu, který se v Mrači vytřídí? 
Starosta – v procentech? 
Zastupitelka Žáková – ano. Když v roce 2025 to má být 60 %. 
Starosta – neví to zpaměti, bylo to cca 45 % 
Zastupitelka Žáková – bude se muset zvýšit třídění 
Starosta – máme certifikát jako obec, která hodně třídí. Budeme se odpady dále zabývat. Např. obec 
Struhařov vůbec poplatky nemá, má to na smlouvu dle občanského zákoníku. Vyhláška ani být nemusí. 
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Zastupitelka Žáková – Ústí nad Labem nemá také žádné poplatky, ale vytřídí jen 10 % odpadu 
Starosta - svozové firmy mají problémy s personálem. Je dobré jednat se stávající firmou. Nádoby může 
pořídit i obec na své náklady. Je možné si nádoby pronajmout. Bude dále jednat se stávající svozovou 
firmou. Ceny, které jsou dané pro letošní rok se budou měnit. 
Zastupitelka Žáková – ve vyhlášce čl. 7 odst. 1a) je totožný s odst. 2c), osvobození poplatníka. Je to tam 
dvakrát. 
Starosta – v čl. 7 odst. 1a)  je poplatníkem  z nemovité věci např. z bytu nebo domu,  v odst. 2c) je poplatek 
myšlený na hlavu. 
Zastupitelka Žáková – ještě článek 11, odst. 2 a 3 jsou totožné 
Starosta – to je chyba, je to tam dvakrát 

 
Nikdo další se nepřihlásil, proto starosta přečetl návrh usnesení a přistoupil k hlasování. 

8 pro, 2 zdržel se (Stegura, M. Pilát).  Návrh byl schválen. 

Usnesení č. 6-20/2021  

Zastupitelstvo obce schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce Mrač č. 2/2021 o místním poplatku za 
obecní systém odpadového hospodářství. 
 
7. RŮZNÉ 
Zastupitel M. Pilát – doplnit dezinfekci u autobusové zastávky. Požádal o uctění památky minutou ticha za 
kronikářku paní Marii Fialovou, která zemřela. 
Starosta – dezinfekci doplní, nesehnal tu hustší 
Pan Hejzlar – jako předseda okrašlovacího spolku požádal starostu o koordinační schůzku subjektů, které 
se podílejí na životě v obci – kulturní komisi, hasiče, myslivce, sdružení zdravotně postižených, svaz žen, 
okrašlovací spolek. Na schůzce by se porovnaly a zkoordinovaly stěžejní termíny akcí na příští rok, a 
předejít tomu, aby se akce termínově překrývaly. A mohlo by to být užitečné. 
Starosta – zeptá se spolků, zda mají o schůzku zájem a bude pana Hejzlara informovat. 
Zastupitel Stegura – na příští rok dát termíny konání zastupitelstev, aby se mohl plánovat čas 
Starosta – bylo to přerušeno opatřeními, nevědělo se, zda a za jakých podmínek se bude zastupitelstvo 
konat. Příští zasedání je naplánováno na 21. února 2022, další termíny navrhne. 
 
 
8. ZÁVĚR 

Starosta všem poděkoval za účast a v 20:53 hodin ukončil 20. zasedání zastupitelstva obce. Popřál všem 
příjemné prožití vánočních svátků a hodně zdraví, štěstí a osobních úspěchů v novém roce. 

Příští zasedání se bude konat v pondělí 21. února 2022. 

 

 
 
                                                                                                      František Zvolský                                                                                  
                                                                                                         starosta obce                                                                                    
 
  


